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1. BSE status

Kommissionen redegjorde for BSE-status og fremhævede bl.a. de nye regler for overvågning af scrapie hos får og geder, 

der var trådt i kraft 1. april. Den Stående Videnskabelige Komité havde den 4. april 2002 udtalt, at der ikke p.t. var 

videnskabeligt grundlag for at udvide definitionen af det særlige risikomateriale. For så vidt angik de store lagre af kød- 

og benmel bekræftede kommissær Byrne, at Kommissionen p.t. o vervejer at indføre krav om beredskabsplaner i de 

enkelte medlemslande på dette område. Endelig blev det bekræftet, at forslaget vedrørende animalske biprodukter, der 

behandles i proceduren for fælles beslutningstagen, efter al sandsynlighed vil gå i forligsprocedure, idet Europa-

Parlamentet fastholder, at der fortsat i en længere overgangsperiode skal være mulighed for at anvende storkøkkenaffald 

som svinefoder. Rådet vil få en ny B SE-status fra Kommissionen på rådsmødet (landbrug) i juni d.å.

2. Memorandum om EU’s veterinærmidler

Formandskabet præsenterede sit memorandum om EU’s veterinærmidler og fremhævede, at der var behov for at kigge 

på, hvorvidt reglerne var tidssvarende, herunder om der skulle etableres alternativer f.eks. i form af forsikringsordninger. 

Rådet havde herefter en foreløbig meningsudveksling om behovet for bl.a. at ændre anvendelsesområdet og introducere 

nye tiltag. Der var enighed om, at det spanske memorandum rejste en lang række s sh;rgsmål og sagen blev henvist til 

teknisk bearbejdning i Specialkomitéen for Landbrug og i Gruppen af Veterinærchefer. Rådet vil vende tilbage til emnet 

på rådsmødet (landbrug) i juni d.å.

3. Identifikation og registrering af får og geder

Punktet var udgået af dagsordenen.

4. Dyresundhedsmæssige betingelser for transport af kæledyr 

Rådet havde en kort statusdrøftelse af forslaget, herunder formandskabets kompromisforslag, som blev tiltrådt af 

Kommissionen. Der var fortsat parlamentariske forbehold fra Storbritannien og Irland vedrørende 

overgangsforanstaltningerne. Formandskabet håbede at kunne afslutte sagen på rådsmødet (landbrug) i juni.

5. Fodertilsætningsstoffer

Kommissionen præsenterede sit nye forslag om fodertilsætningsstoffer, der bl.a. skal gøre proceduren omkring 
sikkerhedsvurderingen og udstedelse af markedsføringstilladelser mere transparente. Hertil kommer bl.a., at tilladelser 



maksimalt kan være gyldige i 10 år, ligesom det foreslås, at de 4 tilbageværende antibiotiske vækstfremmere forbydes fra 1. 
januar 2006. Flere delegationer herunder Danmark ud trykte ønske om en hurtigere udfasning af de resterende 
vækstfremmere. Enkelte delegationer rejste endvidere problemet med coccidiostatika, der fortsat vil være tilladt i henhold til 
forslaget. Formandskabet konkluderede, at forslaget nu skulle gennemgås og behandles i en arbejdsgruppe.

6. Geografiske betegnelser og oprindelsesbetegnelser

Punktet var udgået af dagsordenen.

7. Memorandum om kvindernes afgørende bidrag til udviklingen i landdistrikterne

Formandskabet præsenterede sit memorandum. Kommissionen fremhævede, at ligestilling var en af Prodi-

Kommissionens højeste prioriter. Rådet havde en foreløbig kort drøftelse af papiret, men vil vende tilbage til 

spørgsmålet på rådsmødet (landbrug) i maj, hvor formandskabet har planlagt en åben debat om emnet. Det er i den 

forbindelse formandskabets intention, at Rådet senest i juni skal vedtage konklusio ner om "Integrering af 

ligestillingsaspektet i forbindelse med arbejdet i Rådet (landbrug)".

8. Import af oksekød af høj kvalitet (a-punkt)

Punktet var udgået af dagsordenen.

Øvrige spørgsmål

Under eventuelt fremlagde den italienske minister en note om behovet for at fremme en egentlig strategi for 
unge landmænds etablering, konsolidering og udvikling i landbruget. Italien ønsker, at der bliver afholdt en 
konference om fremtiden for unge landmænd. Kommissionen fandt, at det i høj grad var op til de enkelte 
lande at prioritere området. Rådet takkede for det italienske initiativ og ønske de Italien held og lykke med 
konferencen.

Den græske delegation henledte Rådets opmærksomhed på de problemer, der var på det argentinske marked 
for græske dåseferskner, hvor Argentina havde indført en importafgift på 125 %. Kommissionen bekræftede, 
at Chile havde bragt en tilsvarende sag op overfor Argentina i WTO-regi. Der forventes nedsat et WTO-panel, 
hvor Kommissionen vil intervenere som 3. part.

Den hollandske minister henledte Rådets opmærksomhed på de alvorlige problemer, der var med importerede fødevarer fra 
Kina, hvor der var fundet restkoncentrationer af chloramphenicol (bredspektret antibiotika). I Holland var man i øjeblikket 
ved at destruere et større parti kinesiske fødevarer, hvilket havde medført kinesisk gengældelse i form af et importstop for 
visse animalske produkter fra H olland. Den hollandske minister bad Kommissionen bekræfte, at gældende regler betød, at 
der skulle ske destruktion ved fund af chloramphenicol og ikke blot tilbagesendelse. Kommissionen bekræftede, at der var 
tale om nul tolerance, og at kravet var destruktion. 


